
ПРОТОКОЛ 

От заседание на Съвета на настоятелите на ХТМУ 

16.07.2024 г. 

На заседанието присъстват: 

1. Румен Цонев — Главен изпълнителен директор на ХОЛДИНГ КЦМ 2000 

2. Соня Кръстанова — Директор — Дирекция „Финанси” МОН 

З. Иван Иванов — Председател на Сдружение „Българска асоциация по 

водите - БАВ” 

4. Десислава Билева — Зам. кмет в Столична община 

5. Димо Кирилов — Директор „Производство” на „Аурубис България“ АД 

От страна на ХТМУ: 

1. Проф. д-р инж. Сеня Терзиева — Ректор на ХТМУ 

2. Проф. д-р инж. Данчо Даналев — Зам. ректор по учебни дейности на 

ХТМУ 

Дневен ред: 

1. Отчет за дейността на ХТМУ през 2023 година; 

2. Обсъждане на стратегически моменти за развитието на университета; 

З. Обсъждане на участието на Съвета на настоятелите в работата на Академичния съвет. 

4. Разни 

I проф. д-р инж. Сеня Терзиева: 

Заседанието има кворум. Присъстват 5 члена на Съвета на настоятелите 

1 1. Отчет за дейността на ХТМУ през изминалата година 

• Проф. д-р инж. Сеня Терзиева — Уважаеми колеги, днес сме се събрали, за да 

разгледаме отчета за дейността на ХТМУ през изминалата година. Започваме с 

отчета за приема на студентите, новите планове и програми, които ще бъдат 

застъпени през новата академична година. Отчета ще представи Проф. д-р инж. 

Данчо Даналев. 

• Докладва: Проф. д-р инж. Данчо Даналев. 



II. Проф. д-р инж. Сеня Терзиева: Проф. д-р инж. Данчо Даналев ще обобщи и отчета 

за научно-изследователската дейност. 

• Докладва Проф. д-р инж. Данчо Даналев. 

• Проф. д-р инж. Сеня Терзиева: проф. Даналев, благодаря, за изчерпателният 

отчет. 

III Проф. д-р инж. Сеня Терзиева: Другото изключително важно нещо, с 

което държа да бъдете запознати е финансовата част. За съжаление главният 

счетоводител Галина Калчева отсъства, поради отпуск по болничен. Във връзка с 

тази причина аз ще се опитам да ви представя част от това, което аз разбирам, знам 

и мога да обясня. 

Изключително сме благодарни за подкрепата, която ни отправяте и 

подпомагате развитието на защитените професии. Отново благодарение на вас, 

постигнахме изключително голям напредък във обновяването на 

материалнотехническата база на университета и учебните програми. От МОН 

също получихме не малка сума за ремонтирането на важни лаборатории за 

института. Г-жа Кръстанова видя, какво сме постигнали с отпуснатите средства 

от МОН и се надявам да е удовлетворена от постигнатото към този момент. 

• Г-жа Соня Кръстанова: Средствата, които отпуснахме от МОН за ремонтиране на 

лабораториите и покрива на ХТМУ са близо З млн. За някои висши училища са 

малко, за други много, но все пак има 33 ВУ в страна, а като сложим и военните 

стават 37. ХТМУ е малък университет, относно броя на обучаемите студенти, но 

е с голяма материално-техническа база. 

• Проф. д-р инж. Сеня Терзиева: Това е поради факта, че при нас се обучават 

студенти в 6 ПН, но в тях се включват широк кръг специалности, които покриват 

голям спектър от индустрии и професии. Част от тези специалности са уникални 

за България и ние трябва да осигуряване образователна среда. Това означава да 

поддържаме академичен състав и база за технологична обучение. Ето защо имаме 

много лаборатории с уникално оборудване. В изпълнение на програмата за 

развитие на изследователските университети ние участваме в проект BGRRP-

2.004-0002-C01, BiOrgaMCT (Биоактивни органични и неорганични авангардни 

материали и чисти технологии), по процедура: BG-RRP-2.004  Създаване на 

мрежа от изследователски висши училища в България по Национален план за 

възстановяване и устойчивост. Той е финансиран за 20млн. лв., като в него са 

създадени 4 водещи изследователски групи в научни направления, в които има 

високи научни резултати. Проведен е вътрешен конкурс за разпределение на 2 000 

О()()лв в 20 вътрешни проекта. На презентацията, която върви на екрана, се вижда 

и какво оборудване е закупено до този момент, чрез проекта, както и един апарат 

закупен през Научноизследователския сектор — НИС на ХТМУ. Закупената 

апаратура е за приблизително З 712 000 лв. 



Проф. д-р инж. Сеня Терзиева: Както знаете съвсем скоро се вдигнаха и заплатите 

на академичния състав, като тази за асистент вече е 2 100лв. Разбира се не се 

отказваме от целта началната работна заплата на асистентите да стане 2 516лв., която 

ще е брутната, но мисля, че това допълнително ще стимулира младите хора да остават 

в тази среда. 

Постъпленията от семестриални такси не са високи, защото част от 

специалностите в университета са със статут на защитени и са освободени от такси, 

благодарение на МОН. Друго много хубаво нещо, което направиха от МОН, бе да 

ограничат приема в масовите специалности в университетите и така дадоха шанс 

младите студенти да се насочват към вече защитените специалности. 

IV Проф. д-р инж. Сеня Терзиева 

• Проф. д-р инж. Сеня Терзиева: Колеги имате ли някакви въпроси или коментари? 

• Г-жа Соня Кръстанова: Може следващите заседания на Съвета на настоятелите 

да не са присъствени. Просто седмица по-рано може да изпратите необходимите 

материали за разглеждане по пощата и всеки един от нас да се запознае с тях. 

• Проф. д-р инж. Сеня Терзиева: Много благодаря за направеното предложение!  

Инж. Румен Цонев: По някакъв начин трябва да се ограничи миграцията на 

българските ученици извън България. След като завършат средно образование тук 

си мислят, че ще им бъде много лесно в чуждестранни университети, но те не 

знаят, че има разлика в образователните ни системи. Тук до 12 клас не се изучават 

основополагащи дисциплини от висшето образование, докато на запад още в 

средното си образование изучават висша математика I част. Съответно им е 

трудно да се реализират или като студенти, или като вече работещи. 

• Проф. д-р инж. Сеня Терзиева: Съгласна съм с Вас. Ние се опитваме да 

популяризираме възможните работни места в България, още на ученици в средно 

образование, защото те не знаят къде могат да имат реализация след завършване 

на висшето си образование. Истината е, че бизнесът, а не само той и общините 

имат нужда от качествени кадри. Знам, че началните заплати никъде не са 

изключително високи, но младите имат бъдеще, както в индустрията, така и в 

общините. 

• Инж. Димо Кирилов: Ние работим много със средните училища за осигуряване 

на кадри и опитът ни показва, че с дуално обучение успяваме да компенсираме 

някой от слабостите на учебните програми. Винаги подкрепяме практическото 

обучение по металургия и ще продължим да усъвършенстваме формите за работа 

със студентите, както на територията на Аурубис, така и в ХТМУ. 

• Г-жа Десислава Билева: В Столична община сме направили работни и експертни 

групи, които се състоят именно от такъв тип хора. Не може да се развива нито 

един отрасъл в държавата, ако не си сътрудничим тясно с научните среди. 



• Г-н Румен Цонев: Не е ли време да поставим въпроса пред държавните 

институции за ограничаване на дейността на посредници в процеса на изтичане 

на млади хора с цел образование? Често пъти във формите за реклама на 

чуждестранни университети участват лица, които не са пряко свързани с 

образователните процеси, и българските кандидати получават невярна 

информация. Така се получава разминаване между очакванията и реалността. 

Много млади хора се разочароват и получават образование, което не отговаря на 

това за което са се записали. Срещат много трудности. Същевременно нашите 

университети предлагат образование по специалности, които ние от бизнеса 

очакваме да ни осигурят кадри. Ние познаваме и ценим образованието в България 

и трябва да намерим начин да задържим децата да учат тук. 

 Инж. Иван Иванов — В ХТМУ има възможност да се изучават специалности по 

съвместни европейски програми и това дава много големи възможности. Редно е 

да се стимулира студентите да учат тук. 

• Г-жа Десислава Билева: Ние като Съвет на настоятелите можем да излезем със 

становище по този въпрос и да го представим пред държавни институции. 

 Проф. д-р инж. Сеня Терзиева: Предлагам да излезем с позиция/предложение към 

МОН по този въпрос. Ще оформим протокола от заседанието и ще подготвим 

текст.  

Поради изчерпване на дневния ред, проф. д-р инж. Сеня Терзиева закри заседанието. 

 

Проф. д-р инж.  инж. Ивана Вълкова  

Ректор на ХТМУ      секретар 

  


